
 
Mødeopsummering fra møde mellem Gudenåkomitéen/VOS og 

Landboforeningsformænd om vådområdeindsatsen  

 

22. juni 2018 kl. 13.00 – 15.00 

Søndersiden 2, 8831 Løgstrup 

Mødelokale ”Pavillonen”                                     

 

 27. juni 2018 
 

 

 

 

 

 

Dagsorden  

 

 

1. Velkomst og gensidig præsentation (kl. 13.00 - 13.05)  

/v. Karen Lagoni 

 

2. Kommunernes status for vådområdeindsatsen i Randers Fjord oplandet (kl. 13.05 - 13.10)  

/v. Jørgen Jørgensen 

 

3. Status for minivådområdeordningen (kl. 13.10 – 13.20) 

/v. Rikke Skyum 

 

4. Vådområdeindsatsen i et politisk perspektiv (13.20 – 13.25)  

/v. Karen Lagoni 

 

5. Den kollektive indsats – en vigtig dagsorden for landbruget (13.25 – 13.35) 

/v. Christian G. Jensen 

 

6. Drøftelse af fælles problemer og fælles løsninger (13.35 – 14.55) 

/v. Karen Lagoni 

 

7. Afrunding (14.55 – 15.00) 

/v. Karen Lagoni  

 

 

 

Mødeopsummeringen findes på side 3.  
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Oversigt over mødedeltagelse 

Gudenåkomitéen Repræsenterer 

Karen Lagoni Randers Kommune 

Kai Overgaard Andersen Viborg Kommune 

Anders G. Christensen Favrskov Kommune 

Claus Løwe Klostergård Silkeborg Kommune 

Jens Szabo Skanderborg Kommune 

Lars Skytte Nielsen Horsens Kommune 

Lene Tingleff Hedensted Kommune 

  

Landbruget Repræsenterer 

Frede Lundgaard Madsen  LandboForeningen Midtjylland 

Hanne Line Revsbech Djursland Landboforening 

Henrik Nielsen Østjysk Landboforening 

Christian G. Jensen Landboforeningen Kronjylland 

Niels Jørgen Thomasen Østjydsk familielandbrug 

Anette Clausen Familielandbruget MIDTtjylland 

Rikke Skyum Oplandskonsulent 

Maria Pilgaard LandboForeningerne Midtjylland, Vejle-Fredericia og Kronjylland  

 samt Østjysk Landboforening 

  

Teknisk deltagelse Repræsenterer 

Nels G. Markussen  Randers Kommune 

Jørgen Jørgensen Viborg Kommune 

Jens Albert Hansen  Favrskov Kommune 

Morten H. Jespersen  Silkeborg Kommune 

Poul Hald Møller Silkeborg Kommune 

Hanne Medum Lærke Skanderborg Kommune 

Flemming Larsen Horsens Kommune 

Bjarke H. Jensen Hedensted Kommune 

Hans-Erik Jensen Norddjurs Kommune (VOS) 

Hanne Stadsgaard Jensen  VOS Sekretariatet 

Majbritt Kjeldahl Lassen Gudenåkomitéens Sekretariat 

 

Deltager ikke i mødet Repræsenterer 

Hans Gæmelke Djursland Landboforening 

Claus Clausen Landboforeningen Limfjord 

Nis Hjort Vejle-Fredericia Landboforening 

Jens Gammelgaard Landboforeningen Odder-Skanderborg 

Steen Ravn Christensen Syddjurs Kommune (VOS) 

Rasmus Dandanell Lundegaard Ikast-Brande Kommune (VOS) 

Steen Terkildsen Odder (VOS) 

Henning Hermansen Aarhus (VOS) 

Keld Andersen Vejle (VOS) 
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Mødeopsummering: 

 

Alle mødedeltagerne var enige om, at vådområdeopgaven er en fælles opgave – for at løse den kan 

kommuner og landbrug gøre noget hver for sig, og gøre noget sammen: 

 

Hver for sig:  

Landbruget kan tale med medlemmerne - gerne sammen med oplandskonsulent og en 

”Lodsejerambassadør” med personlig erfaring fra et vådområdeprojekt. Flis-anlæg 

(minivådområdeanlæg) kunne i den forbindelse overvejes at blive talt op grundet dets store 

effektivitet og gode arealeffektivitet. 

Kommunerne opfordres til at være åbne og lyttende i dialogen med lodsejerne, og tage sig tid 

til dialogkaffe. 

Sammen: 

Gudenåkomitéen og Landboforeningsformændene ønsker at sende en fælles skrivelse til Miljø- 

og fødevareministeren (deadline: indsendelse august 2018. Underskrives af alle 

landboforeningsformænd og Gudenåkomitéens formandskab).  

Administrationerne fra landbruget og kommunerne udarbejder sammen et forslag til 

skrivelsen, der skal indeholde en opfordring til, at Styrelsen forholder sig til den 

fosforproblematik ifm. vådområde- og lavbundsprojekter, der opleves i hele landet. 

Udfordringen med den usikre finansieringsmodel ift. minivådområder skal også rejses.  

 

 

Det blev overvejet at invitere Miljø- og Fødevareministeren til et af de kommende dialogmøder mellem 

Gudenåkomitéen og landbrugets organisationer.  

Der blev udtrykt ønske om muligheden for en mere pragmatisk tilgang, der ville kunne gøre, at et projekt, 

der fjerner meget kvælstof ikke bremses af en mindre fosforfrigivelse. 

En opfodring til, hvor det er muligt, at bruge landboforeningerne mere aktivt i lodsejerdialogen overvejes at 

indskrives i kommunernes køreplan.  

 


